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Dierenwelzijn  -  Undercoveropnames

In december 2019 erkende GAIA dat het undercoverbeelden heeft gemaakt in drie West-
Vlaamse kalkoenkwekerijen; daarbij stelden zij enkel ‘schrijnende situaties’ vast. GAIA 
eist dat Vlaanderen de sector strengere wettelijke dierenwelzijnsnormen oplegt om een 
eind te maken aan deze weerzinwekkende situaties.

Het is overduidelijk dat het fragment een uitvergrote momentopname is en op deze wijze 
geen correct beeld weergeeft van hoe het er echt aan toe gaat in de sector. We zijn 
uiteraard bezorgd over het welzijn van de dieren en zien haalbare doelstellingen in 
overleg met de sector als een opportuniteit.

Het lijkt ons dan ook belangrijk de positieve inspanningen correct weer te geven en aan 
te duiden dat ook deze sector met normering werkt die opgelegd wordt door 
lastenboeken. Daarnaast dienen we er ons van bewust te zijn dat het inzetten op 
buitenloop en andere maatregelen ook nefaste gevolgen kan hebben op het welzijn van 
de dieren en voor de sector. Zo liet de vogelgriep recentelijk serieuze sporen na in West-
Vlaanderen.

Het lijkt ons dan ook aangewezen de manier waarop de undercoverbeelden gemaakt zijn 
in vraag te stellen. Er is vandaag heel veel aandacht voor gegevensbescherming en 
privacy, maar er zijn weinig beschermingsmodaliteiten die een zaakvoerder beschermen 
tegen ongenuanceerde afbeeldingen of reportages, om al niet te spreken over een 
toestemming.

1. Zullen ter zake haalbare en realistische actiepunten naar voren worden gebracht en 
hoe zal de Vlaamse overheid ze ondersteunen?

2. Kan ook werk van worden gemaakt om duidelijkheid te scheppen over onrechtmatig 
genomen afbeeldingen, voorstellingen of films die mogelijk ingaan tegen zowel 
federale (woonstschennis (aanhorigheden)/lokaalvredebreuk) als regionale 
wetgevingen (GBA-recht of afbeeldingen privacy/privacy op de werkvloer) en die de 
sector moedwillig in een negatief daglicht brengen?

3. Zal de minister ook in de wetgeving dierenwelzijn in een aanpassing voorzien die 
opnames of afbeeldingen zonder goedkeuring kan voorkomen, zodat de eigenaar zich 
ongestoord kan houden aan artikel 4§1 waarbij ieder persoon die een dier houdt, 
verzorgt of te verzorgen heeft, de nodige maatregelen moet nemen om het dier 
aangepaste voeding, verzorging of huisvesting te verschaffen in overeenstemming 



met zijn aard, zijn fysiologische en ethologische behoeften, zijn gezondheidstoestand 
en zijn graad van ontwikkeling, aanpassing of domesticatie?
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1. Ik kan alleen handelen waar het over dierenwelzijn gaat. Voor de bekendmaking van 
goede voorbeelden in de veehouderij kan mijn inziens de VLAM aangesproken worden. 

2-3.In de dierenwelzijnswetgeving is opgenomen dat zonder afbreuk te doen aan de 
privacyregelgeving de inspecteurs dierenwelzijn kunnen gebruik maken van 
audiovisueel materiaal van derden, voor zover deze personen dat materiaal 
rechtmatig hebben gemaakt of verkregen. Ik voorzie geen aanpassing van deze 
bepaling. 


